



November 29th marks the 10th provincial Children and Youth in Care Day in New Brunswick

FREDERICTON, November 29, 2023 – Officially proclaimed in 2014, our provincial *Children and Youth in Care Day* offers a chance to recognize and celebrate the lives and achievements of youth in the provincial care system. It serves as an opportunity to raise awareness and reduce the stigma that is too often associated with being in care.

Proclaimed by official decree by Lieutenant Governor Jocelyne Roy-Vienneau, this important recognition came at the heels of a number of key recommendations put forth by members of our *New Brunswick Youth in Care Network* (NBYICN). With investment by the Province of New Brunswick and other key donors such as the Children’s Aid Foundation of Canada, the NBYICN is a program developed by current and former youth in care and supported by *Partners For Youth Inc.*; that seeks to engage and empower youth in care by involving them in highly supportive projects that focus on elements of self-fulfillment, leadership skills development, and peer-based social action.

“Youth in care day is a day to recognize children and youth who are or were part of the Child Welfare System. It’s a day for many youth to reflect on their life, experiences, and celebrate their successes. It’s a day to understand and bring awareness that children and youth in care deserve and need support, love, stability, and permanency. It’s also about keeping the system accountable for the care they provide.”

- Zo Bourgeois, Member of the New Brunswick Youth in Care Network

We dedicate this New Brunswick Children and Youth in Care Day in honor and memory of Kyla Cindy LaPointe, one of the founding members of the network and one of the first youth to present on their lived experience at the first New Brunswick Youth in Care Hearings held at the Legislative Assembly in front of Premier David Alward in 2012.

For more information on the NBYICN or any Partners for Youth Inc. programs, please visit our website at www.partnersforyouth.ca. You may also contact us by phone at 506-462-0323.

John Sharpe

Executive Director

Partners for Youth Inc. | Alliance Pro-jeunesse

jsharpe@rvl.ca



Sue King and Lianne Comeau

Coordinators, New Brunswick Youth in Care Network

Partners for Youth Inc. | Alliance Pro-jeunesse

sking@partnersforyouth.ca



Le 29 novembre marque la 10e Journée des enfants et des jeunes pris en charge au Nouveau-Brunswick

FREDERICTON, 29 novembre 2023 - Officiellement proclamée en 2014, notre *Journée des enfants et des jeunes pris en charge* offre l'occasion de reconnaître et de célébrer la vie et les réalisations des jeunes dans le système de soins provincial. Elle permet de sensibiliser la population et de réduire les préjugés trop souvent associés à la prise en charge.

Proclamée par décret officiel par la Lieutenante-gouverneure Jocelyne Roy-Vienneau, cette reconnaissance importante fait suite à un certain nombre de recommandations clés formulées par les membres du *Réseau des jeunes pris en charge du Nouveau-Brunswick* (NBYICN). Investi par la province du Nouveau-Brunswick et d'autres donateurs importants tels que la Fondation de l'aide à l'enfance du Canada, le RJPCNB est un programme élaboré par des jeunes et d'anciens jeunes pris en charge et appuyé par l'*Alliance pro-jeunesse* Inc. qui cherche à impliquer et à responsabiliser les jeunes pris en charge en les faisant participer à des projets d'un grand soutien qui mettent l'accent sur des éléments d'épanouissement personnel, d'élaboration de compétences en leadership et d'action sociale fondée sur les pairs.

" La Journée des enfants et des jeunes pris en charge est une journée de reconnaissance des enfants et des jeunes qui font ou ont fait partie du système de protection de la jeunesse. C'est une journée qui permet à de nombreux jeunes de réfléchir à leur vie, à leurs expériences et de célébrer leurs réussites. C'est une journée pour comprendre et faire prendre conscience que les enfants et les jeunes pris en charge méritent et ont besoin d'appui, d'amour, de stabilité et de permanence. Il s'agit également de rendre le système responsable des soins qu'il fournit".

- Zo Bourgeois, Membre du Réseau des jeunes pris en charge du Nouveau-Brunswick.

Nous dédions cette Journée des enfants et des jeunes pris en charge du Nouveau-Brunswick en l'honneur et à la mémoire de Kyla Cindy LaPointe, l'un des membres fondateurs du réseau et l'un des premiers jeunes à présenter leur expérience vécue lors des premières audiences sur les jeunes pris en charge du Nouveau-Brunswick tenues à l'Assemblée législative devant le premier ministre David Alward en 2012.

Pour plus d'informations sur le RJPCNB ou tout autre programme de Alliance pro-jeunesse Inc., veuillez consulter notre site web à l'adresse www.partnersforyouth.ca. Vous pouvez également nous contacter par téléphone au 506-462-0323.

John Sharpe

Directeur exécutif

Partners for Youth Inc. | Alliance Pro-jeunesse

jsharp@rvl.ca



Sue King and Lianne Comeau

Coordinatrices, Réseau des jeunes pris en charge du Nouveau-Brunswick

Partners for Youth Inc. | Alliance Pro-jeunesse

sking@partnersforyouth.ca